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Vážení spoluobčané, 
 
„Indiánské léto“, tak prý lze pojmenovat měsíc říjen, který nám svým slunečným a teplým 
počasím nahradil studené září a umožnil v klidu dokončit práce na zahradách, zahrádkách  
a v okolích našich příbytků. Deštivé září a teplý říjen pak podpořil letošní nadprůměrnou úrodu 
hub. Myslím, že jen málokdo letos odolal a nevyrazil do lesa za snadným houbařským úlovkem 
a nevytvořil si tak na zimu slušnou zásobičku této kulinářské ingredience. 
Příznivé počasí měsíce října také pomohlo bezproblémově dokončit terénní úpravy kolem 
budovy nové jazykové učebny. V těchto dnech jsou již stavební práce dokončeny a probíhá 
proces přebírání stavby. Současně s dokončením stavebních úprav se rozběhla realizace 
projektu instalace nového vybavení jazykové a polytechnické učebny. Nad rámec projektu 
rekonstrukce podlah v hasičské zbrojnici jsme svépomocí provedli opravu omítek a výmalbu 
v garáži hasičské zbrojnice. Interiér garáže HZ tak získal téměř úplně nový kabát. Obec 
prostřednictvím administrátora vyhlásila výběrové řízení na realizaci projektu uložení 
technické a dopravní infrastruktury pro výstavbu RD. Výsledek výběrového řízení pak bude 
projednán zastupitelstvem obce na jeho prosincovém zasedání. Pro potencionální žadatele o 
návratnou finanční výpomoc pro výměnu kotle na vytápění v rámci III. vlny kotlíkových dotací 
máme informaci, že žádost obce o přidělení finančních prostředků na tento program byla 
Státním fondem životního prostředí akceptována, nicméně stále čekáme na rozhodnutí 
Ministerstva životního prostředí o přidělení finančních prostředků. Lehké zpoždění nabrala 
příprava variantních řešení likvidace odpadních vod v obci, která je prvním stupněm 
zpracování studie této problematiky. Nicméně do konce listopadu by mohlo dojít k veřejnému 
projednání těchto variant. O termínu veřejného projednávání budete včas informováni.  
V říjnu proběhly v obci také tradiční společenské, kulturní a sportovní akce, o jejichž průběhu 
se můžete dočíst na jiných místech tohoto čísla zpravodaje. Všem pořadatelům chci touto 
cestou poděkovat za organizaci a všem účastníkům za to, že svou účastí tyto akce podpořili. 
Dovolte mi, abych zvlášť poděkoval panu Dušanu Ledererovi za skvělou organizaci dalšího, 
v pořadí již XVII. ročníku setkání sběratelů a výrobců hlavolamů. Mezi společenské události 
můžeme zařadit také přivítání tří nových občánků do svazku naší obce, které proběhlo v neděli 
3. listopadu v zasedací místnosti OÚ. 
Dny, kdy se vám toto číslo zpravodaje dostává do rukou, jsou nazývány „časem dušičkovým“. 
Je to období kdy více a intenzivněji než jindy vzpomínáme na své nejbližší, kteří již nejsou 
mezi námi. Přicházíme do míst posledního rozloučení a navštěvujeme hřbitovy, kde se 
alespoň na chvíli můžeme oprostit od denních starostí a neustálého shonu a kde se můžeme 
pokusit nalézt chvíli svého vnitřního klidu. 
 
Přeji vám příjemné prožití listopadových dní a hodně pohody ve vrcholícím podzimu. 
 

 
 

  Miroslav Černoch, starosta obce 
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU  
 
 

IX. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE VĚTŘKOVICE 
 

IX. zasedání Zastupitelstva obce Větřkovice se uskuteční v pondělí 11. listopadu 2019  
od 17. hodin v zasedací místnosti OÚ ve Větřkovicích. 
 
Program zasedání: 
 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
2. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání ZO  
3. Rozpočtové opatření č. 7/2019 
4. Jmenování člena školské rady za zřizovatele při ZŠ a MŠ Větřkovice 
5. Žádost o odkoupení části obecního pozemku (p. č. 1451/2)  
6. Smlouva o zřízení věcného břemene (pozemek p. č. 1450/7)  
7. Zpráva o hospodaření v obecních lesích 
8. Zpráva o činnosti Obce a Obecního úřadu od posledního zasedání ZO 
9. Diskuze 
10. Usnesení 

Miroslav Černoch, starosta obce 

 
 

VÝPIS Z USNESENÍ Z VIII. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ZE DNE 7. 10. 2019 

 

Zastupitelstvo obce mimo jiné: 

 vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 6/2019, 

 schválilo uzavření Dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo na akci „Stavební úpravy a přestavba 

budovy skladu na jazykovou učebnu při ZŠ Větřkovice“ uzavřenou mezi obcí a firmou 

Šindler Luděk s.r.o. (IČO 25886100),  

 schválilo uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene 

mezi obcí Větřkovice a MSK zastoupeným Správou silnic MSK (IČO 95711) pro 

pozemek p. č. 2311 k. ú.  Větřkovice u Vítkova, 

 schválilo uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene  

a smlouvy o právu provést stavbu mezi obcí Větřkovice a ČEZ Distribuce, a.s. (IČO 

24729035) pro pozemek p. č. 2306 k. ú.  Větřkovice u Vítkova. 

 
Stanislav Mička, místostarosta obce 

 

 

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU 
 

V sobotu 30. listopadu proběhne v době od 8.00 do 11.00 hod. v prostoru u OÚ sběr 
nebezpečného odpadu. Za nebezpečný odpad jsou považovány staré barvy, oleje a jejich 
obaly, lepidla, pryskyřice, akumulátory, staré pneumatiky apod. Upozorňujeme občany, že 
kontejner bude přistaven až v sobotu ráno a aby tedy odpady přinášeli k OÚ až v sobotu 
dopoledne. 

Stanislav Mička, místostarosta obce 



Větřkovský zpravodaj   Listopad 2019 

 

  www.vetrkovice.cz 

 
4 

 

HROMADNÉ OZNAČOVÁNÍ („ČIPOVÁNÍ“) PSŮ 
 

Oznamujeme občanům, kteří mají zájem, že si mohou nechat označit („očipovat“) psa, a to 
dne 16. listopadu od 14.00 do 16.30 hod. v prostoru u OÚ. S sebou je nutné vzít očkovací 
průkaz psa. Cena za jeden mikročip a jeho aplikaci je 350,- Kč. 
 

Stanislav Mička, místostarosta obce 

 

 

ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ V OBECNÍCH LESÍCH ZA ŘÍJEN 2019 

 

V říjnu 2019 se začátkem měsíce dokončilo vyžínání a pokračuje se s výřezem nežádoucích 
dřevin (bříza, krušina, líska aj.). Také se započalo s nátěrem mladých kultur proti okusu zvěří 
v zimním období. 
 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Zdeněk Svoboda, lesník 

 

 

 

ZŠ A MŠ VĚTŘKOVICE  
 

NAVŠTÍVILI JSME DOPRAVNÍ HŘIŠTĚ V ODRÁCH 
 

Ve čtvrtek 10. října jeli naši čtvrťáci společně s žáky  
4. ročníku ZŠ Březová do Oder na dopravní hřiště.  
Tam si s panem učitelem opakovali pravidla silničního 
provozu, vybavení kola a cyklisty a samozřejmě i dopravní 
značky.  
Po svačině bylo každému přiděleno kolo a mohl si projet celé 
dopravní hřiště a absolvovat jízdu zručnosti.  
Všechny naše čtvrťáky musíme moc pochválit. Byli velmi 
šikovní a otázky kladené panem učitelem jim nedělaly 
problém. Na jaře vše určitě zvládnou a získají průkaz cyklisty. 

 
Simona Durecová, asistentka pedagoga 

Počáteční stav - 232 726,- 

Náklady 

Výřez, vyžínání 19 982,- 

Zimní nátěr 14 320,- 

Ostatní 560,- 

DPH  7 321,- 

Celkem 42 183,- 

Stav k 31. 10. 2019 - 274 909,- 
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SNOEZELEN A VLASTIVĚDNÉ MUZEUM V OLOMOUCI 
 

V pátek 18. 10, jsme jeli na výlet! 
A díky návštěvě Vlastivědného muzea v Olomouci jsou z nás 
zdatní jazykozpytci.  
V programu „U nás na Hané“ nás paní lektorka zasvětila do 
tajů hanáčtiny a také nám vyprávěla o tom, jak žili tamní 
předci pře sto lety. Prohlédli jsme si muzejní sbírky  
a obdivovali se umu našich předků.  
Poté jsme se přesunuli do relaxačního centra Snoezelen, kde 
jsme za šumu moře naslouchali tajemné řeči mušlí, prošli se 
po mořském dně a pohoupali se na vlnách. 
Cestou tam i zpět jsme pozorovali podzimní přírodu – veselé 
barvy zalité sluníčkem… 

Žáci ZŠ Větřkovice 
 

 

ZŠ A GYMNÁZIUM VÍTKOV 
 

NOC VĚDCŮ  
 

Noc vědců je celorepubliková vědecko-popularizační akce, která má za cíl vtáhnout 
návštěvníky do inspirujícího prostředí vědy a technologií z celého světa. Účastníci během ní 
poznávají a snaží se pochopit svět plný fascinujících novinek, objevů a vynálezů. Akce má 
tradici již od roku 2005. Postupně získává na popularitě, jak u dospělých, tak u těch 
nejmenších, a rozšiřuje se do dalších měst a láká tak stále více a více nadšenců.  
Dne 27. září započal 15. ročník s mottem „Šetrně k planetě“. Zájemci se během tohoto dne 
mohli zúčastnit a vybrat si z programu na více než 100 místech po celé České republice.  
Já si vybral program Noci vědců na Přírodovědecké fakultě v Ostravě, kde se konaly různé 
přednášky, workshopy, poradny a komentované ukázky. Návštěvníky určitě oslnil workshop 
„3D tiskárna může šetřit peníze i planetu. Jak?“, který důsledně ukázal, jak pracuje 3D tiskárna. 
Co dokáže, jaké jsou její výhody, nebo naopak nedostatky. Dále se zájemci mohli těšit na 
přednášku o množství odpadů, které umí člověk vyprodukovat za rok.   
Workshop s názvem „Člověk destruktor?“ připomněl, jak dokáže člověk ničit svět kolem, jaký 
vliv má české zemědělství, jak je spotřeba jídla a vody limitující pro další živé organismy. 
Rozebírali jsme rozdíly mezi sečenými a nesečenými plochami co do biodiverzity, dozvěděli 
jsme se o rozdílných přístupech v zemědělství. Workshop se zaměřil také na vodu a její 
spotřebu, nebo na to, jak průměrný Čech ovlivní to, co se děje v mořích. 
Lidé odcházeli příjemně vyčerpáni z chytré zábavy. Každý, kdo se zúčastnil, by určitě pověděl, 
že to byla noc, na kterou se nezapomíná. Proč tedy příští rok nevyužít volný pátek a nevydat 
se objevovat, co se děje „tam venku“ a nepřiučit se něčemu novému? 
 

Jan Kundrát, oktáva, ZŠ a Gymnázium Vítkov 
 

 úSPĚCH NAŠICH ŽÁKŮ V PĚVECKÉ SOUTĚŽI 
 

Nezisková organizace Eurotopia pořádá pro žáky Moravskoslezského kraje uměleckou 
soutěž, která se letos uskutečnila 15. října v krásných prostorách kostela sv. Václava v Opavě, 
kde se konají koncerty a výstavy. Soutěž je určena žákům od 6 do 15 let, kteří soutěží ve třech  
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věkových kategoriích. Navíc mohou soutěžit také 
v duetech a v kategorii „pěvecká skupina do osmi členů“.  
Naši žáci byli v letošním ročníku velmi úspěšní. V  
I. kategorii získala ve velké konkurenci 3. místo naše 
žákyně Simona Vránová (III. A) a také ve II. kategorii 
obsadila 3. místo Naděžda Baletková (V. C). V nejvyšší 
kategorii porazila naše děvčata zpěvačky, které dorazily 
z celého Moravskoslezského kraje. Natálie Hrubá, žákyně 
tercie, se umístila na 2. místě a 1. místo patřilo opět Anně 
Mužíkové (viz foto) z kvarty našeho gymnázia.    
Gratulujeme všem našim dětem, které nás skvěle 
reprezentovaly, ať už získaly ocenění, nebo ho získají 
příště. 

Mgr. Helena Kozlová, ZŠ a Gymnázium Vítkov 

 

 

SPOLKY A SDRUŽENÍ  
 

VÝZNAMNÁ VÝROČÍ KDU - ČSL 
 

KDU-ČSL si v loňském a letošním roce připomínala některá významná výročí.  
1090 Od úmrtí svatého Václava – patrona místní organizace – uplyne letos 1090 let.   
100 Letos slavíme 100 let od založení Československé strany lidové. Vznikla sloučení několika 
stran na začátku roku 1919 a je tak druhou nejstarší stranou v České republice. 
50 Loni jsme si připomněli 50 let od ustavení Místní organizace ČSL Větřkovice. Během jara  
a léta roku 1968 podalo přihlášku ke členství nebo přešlo z MO ČSL Vítkov 32 občanů 
Větřkovic. 
30 Letos nesmíme zapomenout na rok 1989, kdy padl totalitní režim. V následujícím roce měla 
místní organizace 44 členů a členek, nejvíce ve své historii. 
Místní organizace se rozhodovala, jak si tato výročí důstojně připomenut. Mělo to být něco 
trvalého, něco, co nám vydrží dalších 50 nebo 100 let. Na výroční členské schůzi v lednu 2019 
padl návrh na vytvoření praporu místní organizace.  
Práce na návrhu vlajky se ujal pan František Cihlář. Vytvořil několik návrhů praporu. Namaloval 
obraz svatého Václava, který je v centru praporu, všechny nadpisy, lipové větvičky  
a Mariánskou lilii. Vše pak prošlo velkoformátovým skenerem a další úpravy se prováděly 
v počítači. Pan Cihlář je na praporu i podepsán, podpis je ale skoro zašifrován. Napovíme, že 
je na postavě svatého Václava. Je autorem i nového počítačového fontu Slivak, kterým je 
napsáno v nápisu slovo Větřkovice a na praporu má světovou premiéru. Na zadní straně 
praporu je pak celý svatováclavský chorál. 
Prapor požehnal Otec Petr při nedělní mši svaté 29. září 2019, den po svátku našeho patrona. 
Po mši svaté se sešli členové strany a jejich nejbližší na faře na kus řeči s hosty. Paní Váňová, 
krajská tajemnice KDU-ČSL, pochválila místní organizaci za to, že jsme inspirací pro ostatní 
organizace, a domluvila se s panem Cihlářem na spolupráci při tvorbě praporu pro MO Mořkov, 
kde mají patrona sv. Jiřího. Předseda MO pan Krajíček pak vyjádřil prosbu, aby požehnaný 
prapor skutečně a opravdově sjednocoval všechny, kteří budou vedle něho pracovat. 
Mezi hosty nechyběl náměstek primátora Opavy pan Michael Jedlička a pan Josef Prusek  
z Vítkova, předsedkyně MO Březové paní Hanka a Otec Petr. 
Nápis, který nese prapor "SVATÝ VÁCLAVE, NEDEJ NÁM ZAHYNOUTI NÁM NI 
BUDOUCÍM", je prosbou nejen za nás všechny v naší vesnici, ale také za celý národ. 
       

Ing. Miroslav Krajíček, předseda MO KDU-ČS 
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KDO SI HRAJE, NEZLOBÍ A NESTÁRNE! 
 

 
 
Pod tímto heslem jsme se v sobotu 5. 10. v pozdním odpoledni sešli v krásném sále našeho 
kulturního domu již po sedmnácté. Dvacet dva výrobců a sběratelů z Česka a Slovenska po 
krátkém přivítání zasedlo a vyslechlo přednášku o nových trendech výroby hlavolamů a jejich 
propagaci. Mohli jsme se seznámit s výrobou hlavolamů laserem, lepením složitých dílů či 
dokonce s výrobou hlavolamů 3D tiskem. Po této přednášce proběhla výborná večeře a pak 
jsme si navzájem představili novinky ve svých sbírkách. Dozvěděli jsme se od Vinca, který byl 
letos účastníkem světového setkání v Japonsku, co nového ve světě hlavolamů. Některé jsme 
si mohli osahat a také vyzkoušet. Dokonce nám přátelé, organizátoři tohoto světového setkání, 
nějaké hlavolamy poslali jako dárky. Bylo to pro mě osobně velmi milé překvapení, když 
z daleké Kazanawy dorazí hlavolam přímo do Větřkovic! Po skromném vyspání v Podhradí 
vše začalo v neděli 6. 10. ráno na ostro. Přibyly další více než tři desítky vystavovatelů a 
ukázky řemesel. Mohli jsme zhlédnout práci šikovných ručních prací nejen našich žen, ale také 
hostů z polských Swierklan. Za celý den prošlo sálem více než šest set návštěvníků, byli nejen 
z Větřkovic, ale také ze širokého okolí, např. z Brna, Litomyšle, Ostravy, Českého Těšína, 
Havířova, Bohumína, ale také ze Slovenska (Bratislava).  
Myslím, že akce byla velmi úspěšná a děkuji proto všem, kteří se na této krásné propagaci 
naší obce podíleli, ať již organizačně či sponzorskými dary! A nemyslete, že si návštěvníci 
neprohlédli také naši obec. Je příjemné slyšet, jaké to tu máme a že rádi přijedou zase za rok! 
Návštěvníci znají totiž Větřkovice nejen ze setkání u hlavolamů. A to je milé zjištění nejen pro 
nás! 
V současné době Hlavolamy z Větřkovic (není to 
náhoda s názvem Zabijačka z Větřkovic) šíří slávu 
naší obce v Moravskoslezské knihovně v Ostravě, 
poté se stěhují do Bukovce, do Hradce nad Moravicí, 
do Hrádku u Jablunkova. Jednám s Muzeem rekordů 
v Pelhřimově o umístění našich hlavolamů Větřkovice 
I a Větřkovice II spolu s Hanojskou věží, která je 
jediná na světě, právě ve Větřkovicích! A pro příští rok 
se můžeme již dnes těšit na nejstaršího ježka v kleci 
na našem území a jiné kuriozity nejen ze světa 
hlavolamů. 
Tak pamatujte: KDO SI HRAJE, NEZLOBÍ A 
NESTÁRNE! 
 

Dušan Lederer, organizátor setkání 
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POCHOD SVĚTLUŠEK 

V pátek 25. 10. 2019 pořádala TJ Dubina již tradiční 
Pochod světlušek. Počasí se opravdu vydařilo. 
Všechny světlušky se se svými rodiči sešly jako vždy 
u základní školy a vytvořily cestou na hřiště dlouhý 
svítící průvod. Na hřišti si každý zúčastněný mohl 
opéct špekáček, dát si teplý čaj a pro rodiče bylo 
přichystáno na zahřátí svařené víno. 
O program, do kterého se zapojila většina dětí, se 
postarala paní animátorka Denisa z Bělotína. Do 
programu se zapojily i rodiče našich malých 
světlušek, takže se všichni výborně bavili. Celou akci zakončil pěkný ohňostroj. 

Tomáš Černoch, člen TJ Dubina 

MINIDRES  
 

Vážení fanoušci TJ Dubina, nyní máte možnost si pořídit tento minidres do auta. Cena za kus 
je 100,- Kč. Koupit si jej můžete v místním pohostinství u obsluhy a na jaře na každém 
domácím zápase. 

 

 
 

 

 

Tomáš Černoch, člen TJ Dubina 

STOLNÍ TENISTÉ INFORMUJÍ 
 

14. 10. začala soutěž v okresním 
přeboru utkáním mezi TJ Jiskra 
Jančí a TJ Dubina Větřkovice. Naši 
mladí tenisté po dobrém výkonu 
zvítězili 9:1. 
26. 10. se u nás uskutečnil  
1. mezinárodní turnaj ve stolním 
tenisu za účasti družební obce 
Swierklany. Zúčastnilo se ho 19 
hráčů, z toho 14 mužů a 5 děvčat. V kategorii děvčat zvítězila Eliška Kudlová, následovaly 
Weronika Ledwoňová, Erika Šťastná, Amálie Černochová a Eliška Dubová. 
V kategorii mužů se na 1, místě umístil Miloslav Holáň, na dalších pozicích byli Mateusz 
Grzonka, Michal Grzonka a Josef Knopp. 
Celý turnaj byl perfektně zajištěný. Poděkování patří OÚ Větřkovice za podporu a všem, kteří 
se turnaje zúčastnili a pomáhali turnaj organizovat. Hráčům z Polska se u nás líbilo a už jsme 
dostali pozvání na turnaj ve Swierklanech. 

 
Miloš Holáň, oddíl stolního tenisu 
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VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE ČČK 
 

Výbor ČČK zve všechny své členky a členy na výroční členskou schůzi, která se koná 29. 11. 
2019 v 18.00 hodin v extrovně místního pohostinství. 

Dana Panáčková, jednatelka ČČK 

 

 

 

 

OZNÁMENÍ  
 

PODĚKOVÁNÍ 
 

Milí farníci a občané Větřkovic, Nového Vrbna a všichni, kterým není lhostejný farní kostel 
Nanebevzetí Panny Marie ve Větřkovicích.  
Před krátkým časem se v posledním vydání obecního zpravodaje objevila také prosba o dar 
pro kostel na snížení dluhu, který farnost dosud má, protože před třemi lety se dokončila 
oprava fasády i oken farního kostela. Výše darů do 25. října 2019 dosáhla výše 144.460,- Kč. 
S vděčností a radostí nad Vaší štědrostí Vám adresuji své poděkování. Říci jen „děkuji“ by 
nezabralo ani jeden řádek. Dovolte mi říci o trochu víc.  
Chtěl bych vzpomenout na významnou 
osobnost naší i světové církve, 
boskovického rodáka P. Tomáše Špidlíka 
SJ, od jehož narození letos v prosinci uplyne 
100 let. V devadesátých letech nám, tehdy 
ještě bohoslovcům, dával duchovní cvičení. 
Vzpomínám si, jak na jedné přednášce  
k nám hovořil o duchovním vývoji 
zakladatele Jezuitského řádu sv. Ignáce 
z Loyoly. Po svém obrácení hledal, jak 
nejlépe sloužit Bohu. Studoval, nechal se 
vysvětit na kněze, vydal se do Svaté Země a 
chtěl tam už zůstat. Nakonec pochopil, že co 
udělá pro Církev, udělá pro Ježíše Krista, ať 
to bude kdekoliv. A do stanov svého řádu Societas Jesu (Jezuitů) vložil proto pravidlo absolutní 
poslušnosti Svatému Otci, tedy papeži. Věděl, že dát se plně k dispozici ke službě v Církvi 
znamená dát se plně do služeb Bohu.  
Píši své poděkování na sklonku měsíce října, kdy počátek následujícího měsíce listopadu je 
ve znamení návštěv hřbitovů, vzpomínek a modliteb za naše drahé zesnulé. Dušičky 
připomínají také naši smrtelnost a skutečnost, že totiž jednou staneme před Bohem, abychom 
vydali výčet z daru života, jak jsme s ním naložili. Cenu bude mít vše, co jsme učinili pro Jeho 
slávu, každý nezištný dar ať je určen pro chrámy z kamenů a dřeva, nebo pro živé chrámy – 
potřebné, chudé, trpící u nás i ve světě. Na sklonku života uvidíme jasně, že před Bohem jsme 
všichni jen dlužníky, kteří očekávají s vírou a nadějí, že nám otevře svou otcovskou náruč ve 
svém nekonečném milosrdenství.  
Děkuji Vám za Váš příspěvek na kostel a vyprošuji v modlitbě požehnání pro Vaše rodiny i pro 
Vás samotné. Bůh sám nejlépe odmění každý Váš dar pro Jeho chrám. Poděkování patří také 
OÚ Větřkovice za laskavé uveřejnění tohoto poděkování ve svém zpravodaji. 
 

P. Petr Bohačík. Exc.adm. 
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SMÍŠENÝ PĚVECKÝ SBOR KOMENSKÝ, Z.S. 
 

Letošní sezónu jsme zahájili 22. září 
2019 koncertem v kostele Nanebevzetí 
Panny Marie ve Vítkově. Hostující sbor 
MAS Brno přijel sice v menším uskupení, 
ale ukázali, že i v malém počtu lze 
zazpívat hlasitým forte. V plném kostele 
byla atmosféra úžasná. Dokonce nás 
posluchači odměnili „standingovation“.  
V dalším týdnu nás čekalo víkendové 
soustředění, kde jsme nejen pilně 
trénovali, ale také se s námi přišla 
rozloučit Mgr. Marie Čurdová, která se 
rozhodla ukončit působení v pěveckém 
sboru. Tímto chceme ještě jednou 
poděkovat za veškerou práci pro sbor, ve 
kterém zpívala několik desítek let. 
Věříme, že se budeme nadále potkávat 
alespoň v hledišti. 

 
Nyní se připravujeme na další koncert, který proběhne ve Vítkovském kostele 3. 12. 2019. 
Budeme zpívat jako první na společném vystoupení Václava „Noida“ Bárty a houslového 
tria INFLAGRANTI. 
 
Těšíme se z Vašeho zájmu. Můžete nás navštívit na stránkách Facebooku SPS Komenský. 

 
Veronika Špičková, Smíšený pěvecký sbor Komenský, z.s. 

 
 
 
 
 
 

ŽIVOTNÍ JUBILEA  
 

 
65 let 70 let 75 let 85 let 

 

Endl Antonín Mička Stanislav Krajíčková Anna Vladařová Zdenka 

Fabíková Hana Černoch Jiří   

 
Všem jubilantům blahopřejeme 
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CO S VOLNÝM ČASEM  
 

 
Babí léto nás letos opět příjemně překvapilo. Listí se vybarvilo do nádherných odstínů žluté, 
červené, hnědé a dalších barev a spolu se slunečními paprsky, které zaplavily krajinu  
a napomohly tak k barevným proměnám, okouzlily nejednoho obdivovatele přírody. Podzim 
ale ještě nekončí a pokud nám to počasí jen trochu dovolí, pojďme si do přírody vychutnat jeho 
poslední hezké dny.  
V nedalekém Spálově se nachází nádherný a velice fotogenický zděný větrný mlýn 
holandského typu, zvaný Balerův. Větrný mlýn je velice malý, ale v jeho případě platí, že co je 
malé, to je milé. Naleznete jej asi 300 metrů od obce Spálov, po cestě směřující od kostela do 
polí. Z centra obce trasa k větrnému mlýnu bohužel není nijak značená, proto doporučuji 
přeptat se místních, kteří velice ochotně ukáží směr. 

Spálovský větrný mlýn je jediným ze sedmi větrných 
mlýnů, které v této obci uprostřed Oderských vrchů, 
stávaly. Ostatní mlýny, které byly dřevěné německého 
typu, již dávno zanikly. Zděná část Balerova větrného 
mlýnu dosahuje výšky pouhých 3,6 m a u paty dosahuje 
průměru asi jen 3,2 m a u hlavy 2,47 m. Je nejmenším 
větrným mlýnem v České republice a zároveň mlýnem 
nejmladším. Vnitřní zařízení větrného mlýna se krom 
mlýnského kamene bohužel nedochovalo.  
Větrný mlýn je poměrně mladý. Byl postaven teprve  
v letech 1929 – 1930 a fungoval až do roku 1938, do smrti 
Františka Balera, místního mlynáře. Dnes je mlýn krásně 
opraven. 
Kdo by si chtěl mlýn prohlédnout i zevnitř, může si 
vyzvednout klíče na úřadě městyse Spálov. 
 

 
 

AKCE 
 
 RETRO ZÁBAVA – ČČK  

9. 11. 2019, 20.00 hodin   
Sál kulturního domu 
 
 

 ADVENTNÍ JARMARK – OBEC, ČČK  
1. 12. 2019, 10.00 – 16.00 hodin 
Sál kulturního domu 
 

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU – OBEC, SDH,TJ DUBINA 
1. 12. 2019, 16:30 hodin 
Prostranství před hasičskou zbrojnicí 
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Ceník inzerce ve Větřkovském zpravodaji 
 

Propagace činnosti místních složek a zájmových organizací ZDARMA 
Komerční sdělení ve formátu A4 1.200,-Kč 
Komerční sdělení ve formátu A5 800,-Kč 
Komerční sdělení ve formátu A6 300,-Kč 

 
 

Periodický tisk samosprávného územního celku 
 

Název     Větřkovský zpravodaj 
Evidenční číslo MK    MK ČR E 22118 
Vydavatel     Obecní úřad Větřkovice, Větřkovice 197, 747 43 
Periodicita / Náklad    Měsíčník / 250 výtisků - NEPRODEJNÉ 
Měsíc vydání    listopad 2019 
Místo vydávání    obec Větřkovice 
Kontakt pro příjem příspěvků   panackova.dana@seznam.cz 
Příjem inzerce    starosta@vetrkovice.cz 
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